
S P R A Ww O Z D A N I E

z działalności Komitetu Opieki nad Kopcem J.Piłsudskiego w 1992 roku

Komitet kontynuował zgodnie z regulaminem opiekę nad Kopcem, oraz kon-

tynuował tradycje patr'iotyczno—niepodlegloéciowe.

Rok 1992 był drugim rokiem prowadzenia prac przy Kopcu w odmienny niż

dotychczas sposób. Dzięki funduszom przyznanym przez Radę Miasta Kra-

kowa odnową Kopca zajmowała się specjalistyczna

firma Instalacyjno-Budowlana inż, Jana Szymezucha.

Prace wykonywano zgodnie z planem / przyjętym wspólnie przez Komitet

1 będącą inwestorem Dyrekcją Miejskiego Parku i Ogrodu Zoologicznegq’,

pod nazorem autorskim wiceprzewodniczącego do spraw technicznych Komi-

tetu inż, Włodzimierza Slśwczyńskiego.

Utwardzono i wybrukowano 3 ścieżek na kopcu, oraz wykonano system

odwadniający bryłę Kopca.

Członkowie Komitetu prowadzili prace porządkowe w pawilonie i otoczeniu

Kopca. Wykonano m.in. drewnianą skrzynię na węgiel. Na podkreślenie

zasługuje udział w pracach członków Komitetu z Wrocławia, z p. Zdzisła-

wem Szewczukiem na czele, którzy kontynuowali prace przy uzupełnianiu

muru oporowego otaczającego Kopiec. W niewielkim zakresie w pracach

pomocniczych przy kopcu wzięli udział żołnierze Wojska Polskiego.

W związku z odmową przyznania przez władze miasta środków finansowych

/100 mln zł/ na opracowanie przez Katedrę prof.Bogdanowskiego PK planu

zagospodarowania otoczenia Kopca, inż. Sliwczyński wykonał społecznie

jego wstępną wersję.

Z funduszy Komitetu wykonano dużą metalową gablotę, w której zostanie

umieszczony tekst i zdjęcia obrazujące historię prac przy odnowie

Kopca, Gablota zostanie umieszczona pod kopcem po zakończeniu prac

przy jego odnowie.

Komitet wydał kartki pocztowe / z wizerunkiem Marszałka, Kopca i

Krypty Srebrnych Dzwonów/, które były sprzedawane pod kopcem i podczas

uroczystości, co w niewielkim stopniu zasiliło coraz skromniejsze

wewnętrzne fundusze Komitetu.

14 V odwiedził Kopiec były Prezydent RP na uchodztwie Ryszard Kaczo-

rowski, Gościem była też m.in, od lat wspomagająca Komitet pani Anna

Wrońska z Menchesteru.

W ramach Miesiąca Kultury Europejskiej Piwnica pod Baranami zorgani-

zowała "Swięto Kopców Krakowskich". Wieczorem 7 VI odbył się pochód

z pochodniami na szczyt Kopca, u stóp którego aktorzy deklamowali

wiersze poświęcone J, Piłsudskiemu. 15 VI zorganizowana została sesja
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naukowa poświęcona historii Kopców / prelekcję wygłosił m.in, przewod-

niczący Komitetu dr J. Bukowski /. W Śródmiejskim Centrum Kultury od-

była się wystawa, na której poczesne miejsce zajęły dokumenty i pamiątki

związane z Kopcem J. Piłsudskiego.

W sierpniu pod kopcem zorganizowano obozowisko uczestników Marszu

Szlakiem I KompaniiKadrowej / w którym jak co roku uczestniczyli człon-

kowie Komitetu /.

W październiku natomiast kilku członków Komitetu wzięło udział w

I Marszu Szlakiem Walk Legionów Radom-Laski / 24-25,X /, zorganizowanym

przez afiliowanego przy KPN "Strzelca".

18 I Komitet jak co roku zorganizował tradycyjny Opłatek w Krypcie

Klasztoru 00 Dominikanów, a 9 V w pawilonie pod Kopcem spotkanie

wielkanocne,.

W lipcu zorganizowano pod Kopcem dwie konferencje prasowe, na których

poinformowano dziennikarzy o prowadzonych pracach i przygotowywanych |

uroczystościach.

Staraniem członka Komitetu p. Romana Hnatowicza, który objął funkcję

sekretarza Rady Pamięci Walki i Męczeństwa przy Wojewodzie Krakowskim

zorganizowana została w Dou Polonii prelekcja legionisty Pana Zenona

Chmielewskiego - "Broniewski jakim go znałem"
|

Komitet był współorganizatorem tradycyjnych uroczystości w Katedrze |

WawelsLq z Marszatkiem / 19.111, 12.V, 6.VIII, 11.XI 4 5.XII/ |

oraz 1 i 17.IX.
i

W 125 rocznicę Urodzin J,. Piłsudskiego zorganizowana została przez

specjalnie powołany Komitet uroczysta sesja naukowa, która odbyła się

w Sali posiedzeń Rady Miasta Krakowa.

26.XI na wniosek Komitetu Sejm RP przyjął honorowy patronat nad Kopcem.

Bezpośrednim wnioskodawcą uchwały był Klub Parlamentarny KPN,

Komitet pozostawał aktywnym członkiem Komisji Porozumiewawczej Organi-

zacji Niepodległościowych Małopolski i Ogólnopolskiej Federacji ‘

Pirsudozykôw.
|

Po przeciagajacym sig ponad miare Sledztwie prokuratura skierowata do

sądu akt oskarżenia z art. 167 KK przeciw byłemu przewodniczącemu ›

Komitetu p. Krystianowi Wak mundzkiemu.

W Krakowskim Czasie z dn. 44 IV 1992 ukazał się obszerhy materiał

Opracowany przez członka Komitetu p. Marią Christian poświęcony tej

sprawie,

Co tydzień odbywały się środowe zebrania Komitetu, w których uczest-

niczyło od kilkunastu do 25 osób.

 



26,11.92 odbyło się Ogólne Zebranie Komitetu, na którym wybrano

Zarząd w następującym składzie i

przewodniczący - dr Jerzy Bukowski

hon. wiceprzew. - Władysław Zielski

hon, wiceprzew. z ramienia środowiska Legionistów i POW -

ü - kpt. Zenon Chmielewski

ramienia środowiska Kadetów II RP -

Tadeusz Roszkiewicz

hon., wiceprzew. z ramienia środowiska Armii Krajowej -

płk Jan Cieślak

hon., wiceprzew. z ramienia Środowiska PSZ na Zachodzie -

ks. płk. Adam Studziński

wiceprzewod, d/s organizacyjnych - Andrzej Fischer

wiceprzewod, d/s technicznych /odnowy Kopca/ -

- inż, Włodzimierz Sliwczyński

sekretarz - Krystyna Jędras

skarbnik - Małgorzata Marcinek

W składzie Wydziału Towarzystwa pozostał dr Jerzy Bukowski, a Komisji

Kontrolującej Maria Christian, która objęła funkcję jej przewodni-

czącej.

hon, wiceprzew. n

Komitet w dniu Ogólnego Zebrania 24.11.1993r. liczy 182 członków,

w okresie od poprzedniego zebrania / 26.11.1992r./ gdy Komitet liczył

178 osób akces do Komitetu złożyło 5 osób a 1 zmarła / p.Tadeusz Silss/

PAN

 


